
Upit iz redakcije Telegram.hr od 3.11.2022. 

 

1. Zašto prije natječaja za zbrinjavanje otpadnih bala nije napravljena nova 

kategorizacija 

otpada? 

Prema podacima iz Registra onečišćavanja okoliša (ROO) koji se vodi pri Ministarstvu 

gospodarstva i održivog razvoja, ključni broj otpada koji je uskladišten na zatvorenom 

odlagalištu u Brezju bio je 20 03 01 (miješani komunalni otpad) sve do 2017. godine. Radi se 

o otpadu koji je prikupljan od korisnika s područja Grada Varaždina i susjednih općina i koji 

se kao takav „privremeno“ skladištio na lokaciji Brezje.  

 

U Registru onečišćavanja okoliša tijekom 2017. godine promijenjen je ključni broj otpada u 

19 12 12 (ostali otpad (uključujući mješavine materijala) od mehaničke obrade otpada). 

Tijekom 2019. godine napravljene su ponovne analize otpada i to od dva akreditirana 

laboratorija te je prema karakteristikama otpada koje su analize pokazale ključni broj 2019. 

godine, ponovno vraćen u 20 03 01 (miješani komunalni otpad). Naime, prema ispitnom 

izvještaju DOC-a (otopljeni organski ugljik) iz travnja  2019. godine srednji rezultat ispitanih 

parametara uzoraka koji su uzeti iz otpada koji je proizveden u godinama 2005., 2006., 2007., 

2008., 2009., 2010., 2011., 2012. i 2013. godini,  pokazuje da otpad koji je baliran i 

uskladišten na lokaciji Brezje ne zadovoljava uvjete za odlagalište neopasnog otpada 

prema Pravilniku o načinima i uvjetima odlaganja otpada, kategorijama i uvjetima rada 

za odlagalište otpada (NN 114/15).  

 

S obzirom na takve karakteristike otpada, ponovna kategorizacija otpada je nepotrebna jer se 

otpad, sve da mu je ključni broj ponovo vraćen u 19 12 12 ne bi kao takav mogao odlagati na 

odlagališta neopasnog otpada radi nedozvoljenih koncentracija otopljenog organskog ugljika 

(DOC-a), nego je jedino rješenje njegova oporaba što je u konačnici ekološki prihvatljivije i u 

skladu s europskim direktivama i hrvatskim zakonodavstvom.  

 

2. Zašto je gospođa Mirka Jozić izabrana za predsjednicu povjerenstva za provedbu 

ovog natječaja? 

Netočna je informacija da je gospođa Mirka Jozić predsjednica povjerenstva za provedbu 

natječaja. Povjerenstvo za provedbu natječaja sastavljeno je od službenika Gradske uprave. 

Gospođa Mirka Jozić (putem tvrtke XP URED d.o.o.) voditeljica je projektnog tima koji je 

imenovan za sanaciju lokacije Brezje, zadužena je za koordinaciju rada projektnog tima i 

strukturiranje financiranja za provedbu projekta što je složen obuhvat posla koji je puno širi 

od provedbe javnog natječaja. Provedba javnog natječaja je zadnja faza stvaranja preduvjeta 

za konačnu sanaciju lokacije Brezje. 

 

3. Zašto natječaj nije raspisao Varkom koji je posjednik ovog baliranog otpada? 

Trgovačko društvo Varkom d.d. do 31.12.2013.godine, odnosno do donošenja Zakona o 

vodama (NN 153/09, 63/11, 103/11 56/13 14/13) bilo je ovlašteno obavljati uslugu 

sakupljanja miješanog komunalnog otpada s područja Grada Varaždina i ostalih jedinica 

lokalne samouprave s kojima je to društvo imalo sklopljene ugovore o obavljanju navedene 

usluge. Prema Zakonu o vodama od početka 2012., svi isporučitelji vodnih usluga moraju biti 

ustrojeni kao trgovačka društva ili javne ustanove koje se bave samo djelatnostima 

vodoopskrbe pitkom vodom i/ili odvodnje otpadnih voda. Osnivači i vlasnici isporučitelja 

mogu biti isključivo jedinice lokalne samouprave odnosno gradovi i općine. Ako su 

isporučitelji komunalnih usluga u djelatnostima opskrbe pitkom vodom, odvodnje i 

pročišćavanja otpadnih voda obavljali i druge komunalne djelatnosti sukladno tom Zakonu, 



bili su dužni iz predmeta svoga poslovanja isključiti te komunalne djelatnosti u roku od 3 

godine po stupanju na snagu Zakona o vodama, dakle do početka 2013. godine. 

 

Varkom d.d. je miješani komunalni otpad odlagao na odlagalište komunalnog otpada Općine 

Gornji Kneginec koja je Odlukom općinskog poglavarstva Općine Gornji Kneginec od 5. 

lipnja 2006. predmetno odlagalište komunalnog otpada u Gornjem Knegincu trajno zatvorila 

za svako daljnje odlaganje otpada od strane svih korisnika. Varkom d.d. je počevši od 1. 

travnja 2005. godine započeo s postupkom prihvata, istovara, obrade, baliranja i privremenog 

skladištenja komunalnog otpada na lokaciji Gospodarske zone u Brezje u Gradu Varaždinu. 

 

Lokacija Gospodarske zone Brezje u gradu Varaždinu na kojoj se nalazi odloženi balirani 

miješani komunalni otpad upisana je kao vlasništvo Grada Varaždina u 1/1 dijela. 

 

Odlukom Skupštine društva Varkom d.d. od 25. studenog 2013. godine odobren je Plan 

podjele (odvajanjem) trgovačkog društva Varkom d.d. s osnivanjem novog trgovačkog 

društva Čistoća d.o.o. za gospodarenje otpadom, čistoću, proizvodnju i usluge te je Odlukom 

skupštine društva VARKOM d.d. od 25. studenog 2013. godine izmijenjen i  Statut društva 

Varkom d.d. vezan uz promjene predmeta poslovanja-djelatnosti (brisanje svih djelatnosti 

koje se tiču gospodarenja otpadom), a koje su prenesene u rad trgovačkog društvo Čistoća 

d.o.o. Varaždin sukladno Zakonu o gospodarenju otpadom. 

 

U Registru onečišćavanja okoliša koji se vodi kod Ministarstva gospodarstva i održivog 

razvoja Republike Hrvatske kao posjednik otpada na lokaciji zatvorenog odlagališta Brezje 

vodi se trgovačko društvo Varkom d.d., RJ Čistoća koji kao takav više ne postoji. 

 

Upravni odjel za prostorno uređenje, graditeljstvo i zaštitu okoliša pri Varaždinskoj županiji 

dana 25.11.2019. godine (klasa:351-01/19-01/25) donijelo je Odluku o zatvaranju odlagališta 

„Brezje“ kojom je u točki III. navedeno da je Grad Varaždin odgovoran za provedbu 

sanacije, održavanje i zaštitu zatvorenog odlagališta „Brezje“. 

 

Grad Varaždin je nositelj projekta Sanacije zatvorenog odlagališta u Gospodarskoj zoni 

Brezje, Varaždin, koja kao glavnu aktivnost podrazumijeva uklanjanje, oporabu i konačno 

zbrinjavanje ukupne količine otpada s lokacije Brezje. 

 

Ispravak podataka u Registru onečišćavanja okoliša koji se vodi kod Ministarstva 

gospodarstva i održivog razvoja Republike Hrvatske u kojem se otpad vodi pod ključnim 

brojem 20 03 01 (miješani komunalni otpad) i posjednik Varkom d.d. RJ Čistoća koji kao 

takav više i ne postoji, moguće je provesti za ovu kalendarsku godinu tek iduće kalendarske 

godine, odnosno u aplikaciji će biti omogućen unos podataka za 2022. godinu tek od 

1.01.2023. na dalje, što će Grad Varaždin i napraviti radi praćenja daljnjeg tijeka otpada. 

 

4. Zašto je predmet javne nabave sanacija odlagališta, a ne zbrinjavanje otpada? 

Projekt se provodi sveobuhvatno, a pored uklanjanja i oporabe baliranog komunalnog otpada 

podrazumijeva i uklanjanje građevina koje se neće koristiti u daljnjoj namjeni prostora te 

sanaciju onečišćenog tla. Projekt će  sufinancirati Fond za zaštitu okoliša i energetsku 

učinkovitost s 40% od ukupno prihvatljivih troškova. Radi pribavljanja sredstava za 

sufinanciranje projekta i provedbu projekta sukladno pozitivnim zakonskim propisima 

Republike Hrvatske, bilo je potrebno provesti cijeli niz aktivnosti prije samog raspisivanja 

javnog natječaja za sanaciju odlagališta. 

 



Više o tome možete pročitati na mrežnim stranicama Grada Varaždina u rubrici: 

Transparentni Varaždin,  gdje su objavljeni svi dokumenti, počevši od Elaborata zaštite 

okoliša, Rješenja Ministarstva koje je propisalo mjere zaštite okoliša, preko Sanacijskog 

programa i Dokumentacije za javno nadmetanje, uložene žalbe te Rješenja DKOM-a o 

odbijanju žalbe (https://varazdin.hr/uklanjanje-baliranog-otpada-s-lokacije-brezje/). 

 

Sanacija zatvorenog odlagališta Brezje doprinosi ispunjenju pravne stečevine EU na temelju 

obveza iz Ugovora o pristupanju Republike Hrvatske Europskoj uniji iz područja 

gospodarenja otpadom, odnosno sanacija zatvorenih odlagališta neopasnog otpada u skladu s 

Plana gospodarenja otpadom Republike Hrvatske za razdoblje 2017.-2022. i Naputkom o 

provedbi Izmjena Plana gospodarenja otpadom Republike Hrvatske za razdoblje 2017.-2022. 

godine u projektima održivog gospodarenja otpadom, na način da je usklađena s Pravilnikom 

o načinima i uvjetima odlaganja otpada, kategorijama i uvjetima rada za odlagališta otpada 

(NN 114/15, 103/18, 56/19) i odredbama Direktive 1999/31/EZ, kako bi smanjile emisije 

stakleničkih plinova te onemogućilo onečišćenje podzemnih i površinski voda štetnim tvarima 

koje su nastale tijekom rada odlagališta. 

 

 

Upit iz redakcije Telegram.hr od 23.11.2022. 

 

1. Zašto nije napravljena nova kategorizacija otpada, budući da je ovoj rok istekao 

2020. godine? 

Kategorizacija otpada obuhvaća određivanje svojstva, porijekla i mjesta nastanka otpada, 

uzimajući u obzir sastav otpada i granične vrijednosti koncentracija opasnih tvari i opasna 

svojstva otpada, određivanje grupe, podgrupe i vrste otpada sukladno Pravilniku o katalogu 

otpada.  

Na lokaciji „Brezje“ odložen je otpad koji je u periodu od 1.4.2005. do 14.10.2013. godine 

nastao u kućanstvima i kod ostalih korisnika javne usluge s područja Grada Varaždina i 

okolnih naselja. Radi se o miješanom komunalnom otpadu. Sukladno zakonskim propisima, 

ne postoji obveza periodične kategorizacije takve vrste otpada niti bi ona imala ikakvog 

smisla niti bi mogla bilo što promijeniti u načinu postupanja s otpadom kako je to predviđeno 

u projektnoj dokumentaciji. Analizama koje su provođene ranije, mjerena je koncentracija 

opasnih tvari kako bi se ustanovilo može li se takav otpad odlagati ili ne (bez obzira na ključni 

broj). Kao što smo objasnili u odgovoru na Vaš prošli upit, otpad s lokacije „Brezje“ ne 

zadovoljava uvjete za odlagalište neopasnog otpada prema Pravilniku o načinima i uvjetima 

odlaganja otpada, kategorijama i uvjetima rada za odlagališta otpada, tako da se ne može 

odlagati.  

 

2. Na koji način je gđa Mirka Jozić odabrana za voditeljicu projektnog tima? 

Gradonačelnik Grada Varaždina, kao nositelj izvršne vlasti u okviru samoupravnog 

djelokruga Grada Varaždina imenovao je gospođu Mirku Jozić Rješenjem o imenovanju 

Projektnog tima za zbrinjavanje baliranog miješanog komunalnog otpada i sanaciju lokacije 

Brezje. U tim su pored Mirke Jozić, XP ured d.o.o. Zagreb,  imenovani još i prof. dr. sc. 

Aleksandra Anić Vučinić s Geotehničkog fakulteta u Varaždinu, Željka Brlečić iz 

Odvjetničkog ureda Brlečić&Partneri, Varaždin te Bruno Ister direktor tvrtke Varkom d.d. 

Varaždin. 

S obzirom na to da se radi o jako složenom projektu, bilo je potrebno imenovati tim koji će 

prije svega biti sposoban identificirati sve potrebne aktivnosti koje se trebaju provesti radi 

stvaranja preduvjeta za uspješnu provedbu projekta te također koordinirati provedbu tih 

aktivnosti i njihovu usklađenost sa zakonskim propisima i mjerama zaštite okoliša koje je 

https://varazdin.hr/uklanjanje-baliranog-otpada-s-lokacije-brezje/


propisalo Ministarstvo gospodarstva i održivog razvoja. Sveobuhvatan i temeljit pristup 

pripremi dokumentacije za provedbu projekta osigurao je i sufinanciranje od strane Fonda za 

zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost za što smo već ishodili prethodnu suglasnost. S 

obzirom na njeno ranije iskustvo i operativne sposobnosti, a nakon obavljenog intervjua, 

procjena je gradonačelnika Grada Varaždina da je gospođa Mirka Jozić dobar izbor za 

voditeljicu i koordinatora tima. 

 

3. Zašto se dokumentacija odnosi na sanaciju zatvorenog odlagališta kad ne sadrži niti 

jedan od elemenata iz Pravilnika o načinu i uvjetima odlaganja otpada, kategorijama i 

uvjetima za odlagalište otpada? 

Upravo zato što se radi o odlagalištu koje je zatvoreno, ilegalno, nema dozvolu za rad, izaziva 

štetu u okolišu te ne ispunjava uvjete iz Pravilnika o načinu i uvjetima odlaganja otpada, 

kategorijama i uvjetima za odlagališta otpada, pripremljena je dokumentacija za sanaciju 

odlagališta na način kako to propisuje Zakon o zaštiti okoliša, Zakon o gradnji,  Pravilnik o 

mjerama otklanjanja šteta u okolišu i sanacijskim programima te Uredba o procjeni utjecaja 

zahvata na okoliš. 

S tim u vezi izrađen je Elaborat zaštite okoliša i Sanacijski program koji su bili podloge za 

izradu Idejnog rješenja i Glavnog projekta sanacije zatvorenog odlagališta u gospodarskoj 

zoni Brezje, za koji je ishođena građevinska dozvola. 

 

 

Upit iz Jutarnjeg lista 2.12.2022.: 

 

1. Kako komentirate tvrdnje da je natječaj za sanaciju namješten Petru Pripuzu 

 

Grad Varaždin se fokusirao na rješavanje vrlo kompleksnog ekološkog, gospodarskog, 

estetskog i pravnog problema, a to je uklanjanje  96.800 tona baliranog komunalnog otpada s 

lokacije Brezje koji se tamo ilegalno odlagao u periodu od 2005. do 2013. godine te na 

sanaciju lokacije veličine 5,26 hektara na kojoj se taj otpad nalazi. Dok sam kao odgovorna 

osoba Grada Varaždina koji je ovaj problem dobio u naslijeđe od bivših gradskih čelnika i 

sadašnjih političkih oponenata, sa svojim timom intenzivno radio više od godinu dana da 

pripremimo cjelovitu dokumentaciju za sanaciju lokacije i uklanjanje otpada  kako to 

propisuju nadležna državna tijela u smislu izrade Elaborata zaštite okoliša, Sanacijskog 

programa, glavnog projekta i ishođenja građevinske dozvole, moji politički oponenti, bivši 

zaposlenici koji su dobili otkaz radi ozbiljnog kršenja ugovora o radu, pa čak i jedan dio 

medija bave se jedino pitanjem tko je dobio natječaj pokušavajući na taj način konstruirati 

aferu i baciti mrlju na projekt. Dok jedni na taj način pokušavaju dobiti na vidljivosti i 

prikupiti pokoji jeftin i jadan politički bod, drugi stvaraju senzacije radi gledanosti i/ili 

čitanosti remek-djela istraživačkog novinarstva koji se nisu udostojili konzultirati renomirane 

stručnjake iz područja gospodarenja otpadom, javne nabave i financija nego svoje priloge i 

komentare temelje na izjavama već spomenutih aktera .  

 

Ako tražite moj komentar, onda mogu reći da je sramotno to što rade i jedni i drugi jer na taj 

način pokušavaju zaustaviti projekt čime čine štetu Varaždincima i našem najvrjednijem 

resursu – podzemnim vodama i okolišu općenito. Spreman sam odgovoriti na svako razumno 

pitanje vezano uz natječajnu dokumentaciju i projekt, ali ne želim komentirati vlasnika tvrtke 

koja je aplicirala na natječaj jer to ne smatram bitnim elementom ovog cijelog posla, što se 

mene tiče to je mogao biti bilo tko, ko ispunjava propisane uvjete sposobnosti. 

 



Grad Varaždin u natječajnoj dokumentaciji tražio je da potencijalni izvođač mora dokazati da 

posjeduje tehnološki proces(e) i potrebne dozvole za gospodarenje otpadom za pravilnu 

oporabu baliranog komunalnog otpada sukladno izrađenom Elaboratu zaštite okoliša, 

Programu sanacije i Glavnom projektu sanacije, te  da te poslove odradi u primjerenom roku 

koji ne smije biti duži od 18 mjeseci. To je veliki, složen te i financijski i tehnološki zahtjevan 

posao i svi vrlo dobro znamo da u Hrvatskoj na žalost baš i nemamo gospodarskih subjekta 

koji bi mogli taj posao obaviti.  Također znamo da diljem Europe postoje izvođači koji imaju i 

financijske i tehničke sposobnosti da odrade ovaj zahtjevni posao te ispunjavaju sve uvjete 

propisane natječajem, no postavlja se pitanje koliko su se oni mogli uklopiti u plansku  cijenu 

s obzirom da bi morali plaćati  transport otpada u inozemstvo.  

 

I zaključno bih htio naglasiti da za Grad Varaždin nije važno tko će pobijediti na natječaju, mi 

želimo pravnu osobu ili zajednica ponuditelja koji su sposobni odraditi ovaj zahtjevni posao i 

riješiti Grad Varaždin i njegove građane noćne more koja ih prati već 17 godina. Sve drugo 

nam je manje bitno i planiramo ustrajati na rješavanju ovog problema! 

 

 

Upit iz redakcije Telegram.hr od 3.12.2022. 

 

1. Ljubazno vas molim da za Telegram dodatno odgovorite hoće li Grad Varaždin 

ipak  

zatražiti novu procjenu sastava otpada tzv. bala prije konačnog odabira ponuditelja na 

natječaju za njihovo zbrinjavanje. 

 

Posljednja analiza baliranog komunalnog otpada koji se nalazi na lokaciji  Brezje rađena je 

2019. godine. Nakon toga nije bilo nikakvog tretiranja otpada da bi se njegov sastav 

promijenio tako da nema potrebe niti osnova za ponovno utvrđivanje onoga što je utvrđeno 

tada. 

 

Pored toga, ponovna analiza otpada ne bi promijenila ponuđene postupke oporabe jer smo u 

natječajnoj dokumentaciji već tražili ili postupak R-3 (recikliranje/obnavljanje otpadnih 

organskih tvari) ili postupak R-1 (korištenje otpada kao goriva ili drugog načina dobivanja 

energije).   

 

 

Upit iz redakcije Telegram.hr od 5.12.2022. 

 

1. Zašto se analiza otpada ne radi kada to izričito u svom članku 9. propisuje 

'PRAVILNIK O NAČINIMA I UVJETIMA ODLAGANJA OTPADA, 

KATEGORIJAMA I UVJETIMA RADA ZA ODLAGALIŠTA OTPADA  (NN 114/15, 

NN 103/18, NN 56/19)? Ni prije posljednje analize nije bilo tretiranja otpada, pa je ipak 

rađena.  

 

Pravilnik na koji se referirate i njegove odredbe važne su ako se otpad vozi na odlagalište i 

odlaže. Odlaganje 96.000 tona otpada s lokacije Brezje nije opcija, jer nije u skladu s 

Europskom direktivom o otpadu, Europskom direktivom o odlagalištima otpada, Pravilnikom 

o načinima i uvjetima odlaganja otpada, kategorijama i uvjetima rada za odlagališta otpada 

itd. Upravo je zadaća sukladno propisima smanjivati proizvodnju metana na odlagalištima 

radi globalnog zatopljenja i to između ostalog i smanjenjem odlaganja biorazgradivog otpada. 

Iz tog razloga potencira se razvrstavanje otpada te njegova oporaba i recikliranje koju smo 



predvidjeli u natječaju. Pored toga što je odlaganje otpada ekološki neprihvatljivo, taj 

postupak ne bi mogao dobiti niti sufinanciranje  bilo kojeg javnog tijela, a upitno bi bilo i 

kreditiranje od strane banaka jer bi to bilo samo premještanje otpada iz Brezja na neku drugu 

lokaciju. Zaključno, odlaganje otpada s lokacije Brezje nije opcija i iz tog razloga sve 

aktivnosti vezane uz to smatramo nepotrebnim. 

 

2. Zašto je ugovoren postupak R-1 kada za njega niti jedna tvrtka u RH prema 

službenom registru nema dozvolu?  

 

Grad Varaždin je sukladno Zakonu o javnoj nabavi, a s obzirom da se radi o velikoj 

vrijednosti nabave, pored elektronskog oglasnika javne nabave RH,  natječaj objavio i u 

Europskom oglasniku javne nabave. Svjesni smo manjka kapaciteta za oporabu otpada u 

Republici Hrvatskoj kako u javnom tako i u privatnom sektoru. Upravo iz tog razloga, a radi 

veće konkurencije uključili smo i postupak R-1 kako bismo omogućili ponuditeljima iz cijele 

Europe da apliciraju na natječaj. 

 

 

Odgovor Grada Varaždina na iznošenje lažnih i netočnih informacija u vezi sanacije 

odlagališta baliranog otpada u Brezju u emisiji RTL televizije 4.12.2022. 

 

Grad Varaždin obvezan je sanirati lokaciju ilegalnog odlagališta neopasnog otpada koja se 

nalazi u gospodarskoj zoni Brezje. To je zahtjevan posao koji se može povjeriti samo onom 

ponuditelju ili zajednici ponuditelja koji dokažu svoje i tehničke i financijske sposobnosti za 

oporabu i zbrinjavanje otpada te sanaciju lokacije na kojoj se otpad nalazi. 

 

Grad Varaždin proveo je konzultacije sa zainteresiranom javnosti i raspisao međunarodni 

javni natječaj te o svakom provedenom koraku dodatno informirao javnost, kako bi 

Varaždinci i šira javnost bili upoznati sa svim detaljima projekta od početka do kraja. 

 

Uz sve probleme s kojima se susrećemo kako bismo stvorili i ekološku i financijsku i pravnu 

platformu da konačno uklonimo balirani otpad iz Brezja, žalosti nas činjenica da se izjavama 

pojedinih političkih oponenata i bivšeg zaposlenika Čistoće Varaždin, koji je radi višestrukog 

kršenja ugovora o radu dobio otkaz, naš posao dodatno otežava i da se pokušava baciti mrlja 

na ovaj projekt koji od samog početka, prvi put u zadnjih 17 godina, Grad Varaždin vodi 

transparentno, sistematično i stručno, a prema propisanim mjerama zaštite okoliša iz Rješenja 

Ministarstva gospodarstva i održivog razvoja. 

 

Neutemeljenim i netočnim spominjanjem istrage USKOKA od strane novinara RTL-a, u 

smislu bavljenja ovim natječajem, a sve kako bi stvorili senzaciju i gledanost, čini se 

reputacijska šteta Gradu Varaždinu, narušava se ugled Gradskoj upravi i ostalim sudionicima 

na projektu te ćemo stoga razmotriti elemente kaznenog djela koje ovakav oblik ponašanja i 

komunikacije čini. Gospodin Briški, bivši zaposlenik Čistoće Varaždin koji je dobio otkaz 

radi nepoštivanja odredbi iz ugovora o radu, svoje neosnovane sumnje o nepravilnostima u 

natječaju poslao je USKOK-u kako je i sam naveo na svojoj konferenciji za medije, privlačeći 

tako pozornost na sebe u smislu stvaranja prostora za vidljivost i političko djelovanje osoba za 

koje i u čijem interesu radi. No, to ne znači da se USKOK time bavi kako su to novinari RTL-

a u svojoj emisiji Potraga izjavili. Želimo vjerovati kako su istrage USKOK-a tajne, a ne da 

cure informacije iz USKOK-a prema novinarima jer to ne bi služilo na čast ni jednim ni 

drugima jer se i jedni i drugi bore za pravednost i transparentnost. 

 



Iskoristit ćemo priliku reći nešto i o samom otpadu, njegovoj kategorizaciji, načinu 

zbrinjavanja i sposobnostima ponuditelja koje smo tražili. 

 

Aluzija aktera namještene priče o jeftinijem načinu zbrinjavanja otpada usmjerena je na 

odlaganje otpada, iako je u abecedi gospodarenja otpadom odlaganje otpada na samom dnu 

ljestvice po hijerarhiji gospodarenja otpadom. Svatko tko se bavi gospodarenjem otpadom 

vrlo dobro zna kakvi su kapaciteti odlagališta u Hrvatskoj i kakve uvjete otpad mora 

zadovoljiti da bi se odložio. Ovdje je važno napomenuti i činjenicu da Grad Varaždin već 

izvjesno vrijeme ima problem sa sadašnjim proizvedenim otpadom u smislu kapaciteta 

odlagališta s kojima surađuje te iz mjeseca u mjesec traži nova rješenja. 

 

Prema Odluci o dinamici zatvaranja odlagališta komunalnog otpada u Republici Hrvatskoj 

propisano je koliko još koje odlagalište može primiti. Pored toga što ne postoji odlagališni 

kapacitet, važan ekološki i pravni element je činjenica da je analizama otpada koje su izvršili 

neovisni akreditirani laboratoriji Bioinstitut iz Čakovca i Andrija Štampar iz Zagreba utvrđena 

visoka vrijednosti DOC-a - otopljenog organskog ugljika (srednji rezultat jednog laboratorija 

pokazao je vrijednost od 14.088 mg/kg suhe tvari, a rezultat  drugog laboratorija vrijednosti 

od 18.789 mg/kg suhe tvari) koje su veće od dozvoljenih vrijednosti te stoga ne zadovoljavaju 

uvjete za odlagalište neopasnog otpada prema Pravilniku o načinima i uvjetima odlaganja 

otpada, kategorijama i uvjetima rada za odlagališta otpada. 

 

Balirani otpad koji se nalazi na lokaciji Brezje kategoriziran je kao miješani komunalni otpad 

s pripadajućim ključnim brojem i tako se vodi u Registru onečišćavanja okoliša pri 

Ministarstvu gospodarstva i održivog razvoja te smo taj ključni broj i koristili u natječaju. Ne 

postoji nikakav, niti pravni, niti tehničko-tehnološki temelj da se taj otpad kategorizira 

drugačije te stoga nije rađena nova kategorizacija. Postupak R-3 (recikliranje/obnavljanje 

otpadnih organskih tvari ili R-1 (korištenje otpada kao goriva ili drugog načina dobivanja 

energije) su dvije vrste postupaka koje smo tražili u natječajnoj dokumentaciji. 

 

Što se tiče ostalih parametara natječaja, korištene su uobičajene vrijednosti ostvarenog 

prometa i vrijednosti obavljenih radova i usluga koji su isti ili slični predmetu nabave, a takav 

uobičajeni način koristi se u preko 90% objavljenih natječaja velike vrijednosti u Republici 

Hrvatskoj i Europi. 

 

Smatramo da nije previše tražiti da ponuditelj ili zajednica ponuditelja dokažu da su u 

posljednjih 5 (pet) godina obavili istog ili sličnog posla u vrijednosti 45 milijuna kuna, ako je 

vrijednost posla koji nudimo 186 milijuna kuna, a taj posao se treba obaviti u 18 mjeseci. 

 

Kada govorimo o godišnjem kapacitetu postrojenja koju treba imati ponuditelj ili zajednica 

ponuditelja koji bi bili sposobni obaviti traženi posao, vodili smo se činjenicom da tražimo da 

se u roku 18 mjeseci ukloni otpad i sanira tlo kako bi se taj prostor od 5,26 ha koristio za 

razvoj gospodarstva Varaždina i otvaranje novih radnih mjesta. Da smo primjerice tražili 

ponuđače koji imaju kapacitet postrojenja od 20.000 tona otpada godišnje s pripadajućom 

dozvolom, onda bi ponuđaču trebao rok od 5 godina da ukloni otpad i još dodatno vrijeme da 

sanira tlo, što nam je neprihvatljivo. Ukazujemo i na činjenicu da zajednica ponuditelja zbraja 

godišnje kapacitete svojih postrojenja i dozvola za gospodarenje otpadom. 

 


